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В настоящей статье указывается комплекс социально-политических, геополитических и внеш-
неэкономических факторов, обусловивших бурное и непростое развитие Кубинского государства. 
За последние 120 лет Остров свободы пережил ряд крупных идейно-смысловых трансформаций, 
укрепивших и актуализировавших духовный стержень народа, национальный суверенитет и госу-
дарственно-правовую самобытность кубинцев. Сказанное выше нашло яркое отражение в новой 
Конституции 2019 г., ставшей ядром современной правовой системы острова и базирующейся на 
основополагающих постулатах доктрины кубинской независимости.
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This article describes the complex of socio-political, geopolitical and foreign economic factors that 
led to the rapid and difficult development of the Cuban state. Over the past one hundred and twenty years, 
the Island of Freedom has experienced a number of major ideological and semantic transformations that 
have strengthened and actualized the spiritual core of the people, national sovereignty and the state-
legal identity of the Cubans. The above is clearly reflected in the new Constitution of 2019, which has 
become the core of the island’s modern legal system and is based on the fundamental tenets of the Cuban 
independence doctrine
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